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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

KOMISE RHMP PRO ICT 

ZÁPIS  

z jednání Komise RHMP pro ICT  

č. 6/2015 ze dne 7. 7. 2015 

Účastníci: 

Přítomni Ondřej Felix (předseda), Adriana Krnáčová, Libor Hadrava, Jakub Michálek, 
Pavel Mánek, Ondřej Profant, Jaroslav Šolc (tajemník) 

Omluveni Kateřina Černá, Tomáš Jílek, Radomír Nepil, Martin Vaic, Josef Šlerka, Daniel 
Vlček 

Hosté - 
 

Program: 

1) Schválení programu jednání  O. Felix 

2) Projednání předložených projektových záměrů P. Mánek 

3) Projednání aktuálních otázek strategie a architektury – 
schválení dokumentu digitální strategie. 

O. Felix 

4) Problematika veřejných zakázek v ICT  P. Prchal 

5) Různé  členové komise 

Pozn.:  
1) Podklady k bodu 2 (projektové záměry, PZ) byly členům distribuovány spolu s pozvánkou 30. 6. 2015 
2) A. Krnáčová musela opustit jednání v průběhu bodu 2 (cca v 16h). V průběhu jednání k bodu 2 se telefonicky 
omluvil T. Jílek, důvodem byla dopravní kalamita. Ze stejného důvodu se omluvil Mgr. Prchal (k bodu 4).  

Projednáno:  

1) Schválení programu jednání: K návrhu programu nebyly vzneseny připomínky ani doplňující 
návrhy. Pět členů 5 se omluvilo. Další hlásili problém s dopravou. Předseda navrhl pokračovat 
v jednání dle programu s tím, že pokud nedorazí další členové, budou návrhy usnesení předběžně 
hlasovány na zasedání a nepřítomní členové budou vyzváni k hlasování per rollam. 

2) Projednání předložených projektových záměrů: pořadí projednávání PZ bylo operativně zvoleno 
předsedou komise.  

a) PZ_37_Standardy projektového řízení: P. Mánek představil PZ Standardizace projektového 
řízení odboru INF MHMP. Jedná se o zavedení postupů řízení projektů v oblasti informatiky 
založených na metodice PRINCE2 a SW nástroje pro řízení projektového portfolia. V diskusi 
byla konstatována návaznost na předchozí aktivity RED MHMP v oblasti metodiky, zřízení 
nového útvaru pro podporu projektů EU (FON/RED MHMP), nutnost řízení a organizačního 
zabezpečení pro projekty informatiky na úrovni odboru INF, nutnost ustavení a obsazení rolí 
projektových struktur a úprava názvu PZ. Dále byl vznesen dotaz na možnost využití 
stávajícího systému pro sdílení a oběh dokumentů jako úložiště projektové dokumentace. 

Usnesení:  
(a) Komise schvaluje PZ na standardizaci řízení projektů z oblasti informatiky za podmínek, že 
odbor informatiky (INF) MHMP se stává projektovou kanceláří a na každý schválený projekt 
INF alokuje projektového manažera, dále že řídí tvorbu a údržbu projektové dokumentace.  
(b) Komise žádá INF o prověření možnosti využití dříve implementovaného řešení v prostředí 



   

2 
 

systému Alfresco pro sdílení a oběh dokumentů jako součást SW podpory týmové práce na 
projektech. 

Hlasování na zasedání  6:0:0 (pro:proti:zdržel se).  
Hlasování per rollam*  4:0:0  
Celkem  10:0:0. Usnesení schváleno. 

b) PZ_30_Standardy_periferie: P. Mánek představil PZ Standardizace IT periferií na MHMP. 
Jedná se o typovou a funkční standardizaci počítačových periferií (tiskáren, skenerů, 
multifunkčních zařízení apod.), které byly v minulosti nakupovány buď z dlouhodobých 
rámcových smluv, nebo na základě individuálních požadavků. Výsledkem je složitá správa 
nepřehledného množství často již nevyhovujících typů periferií bez pozáručního servisu. 
Cílem je snížit složitost správy periférií, snížit náklady na provoz, zjednodušit uživatelům 
výběr vhodné periférie (např. formou katalogu) a zajistit servis po celou dobu životnosti 
periférie. V diskusi byla zmíněna návaznost na dříve schválený záměr na standardizaci 
koncových PC, provedený průzkum trhu, byla zvážena vhodnost realizace formou projektu.  

Usnesení:  
Komise schvaluje PZ na standardizaci IT periferií na MHMP s tím, že cílem je vytvoření 
příslušného technického standardu a jeho zavedení do liniového řízení. 

Hlasování na zasedání  6:0:0 (pro:proti:zdržel se).  
Hlasování per rollam*  4:0:0  
Celkem  10:0:0. Usnesení schváleno. 

PZ_39_Ekonomický IS: P. Mánek představil PZ Ekonomický systém pro hl. m. Prahu - zajištění 
provozu, návrh postupu. V diskusi byla otevřena otázka množství komponent a funkcionalit, 
termínů, do kdy je zajištěna současná podpora a nutnost přednostně řešit SW pro zřizované 
organizace. Dále bylo diskutováno organizační nastavení řídícího výboru pro řízení celého 
reinženýringu systému. Předseda O. Felix navrhl nejprve zpracovat analýzu jako podklad 
k dalšímu rozhodování komise v součinnosti s věcně příslušnými útvary (účetnictví, rozpočet, 
majetek).  

Usnesení:  
(a) Komise požaduje, aby INF zprostředkoval v součinnosti s věcně příslušnými útvary základní 
vymezení věcného zadání ve všech oblastech uvedených v PZ v oddílu Charakteristika 
v termínu do 15. 9. 2015, a na základě této analýzy předložit PZ na celkový reinženýring 
ekonomického systému. 
(b) Komise doporučuje INF připravit materiál do RHMP s cílem zajistit prostřednictvím 
ředitelky MHMP součinnost věcně příslušných útvarů MHMP. 

Hlasování na zasedání  6:0:0 (pro:proti:zdržel se).  
Hlasování per rollam*  4:0:0  
Celkem  10:0:0. Usnesení schváleno. 

PZ_40_ISKŘ: P. Mánek představil PZ Informační systém krizového řízení (ISKŘ) - provozní 
podpora, HW, middleware. Jedná se o zajištění provozní podpory stávajícího ISKŘ na další 
období, dále o zajištění HW a middleware a vytvoření předpokladů pro rozvoj stávajícího 
nebo pořízení nového IS. V diskusi byla zmíněna spolupráce s věcně příslušnými útvary, záměr 
na zpřístupnění služeb prostřednictvím tenkého klienta na mobilních zařízeních, dále otázky 
virtualizace a privátního cloudu. Byla též diskutována otázka varianty dalšího postupu a 
nákladů. 

Usnesení:  
(a) Komise souhlasí s provedením virtualizace podle varianty 2 Zajištění HW a middleware. 
(b) Komise souhlasí s vypsáním VZ na zajištění provozu na časově omezené překlenovací 
období. 
(c) Komise souhlasí s řešením virtualizace jako ověřovacího prostředí a zajištění HW formou 
služby s tím, že po vyhodnocení testů budou aktualizovány parametry pro finální řešení. 
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Hlasování na zasedání  5:0:0 (pro:proti:zdržel se).  
Hlasování per rollam*  2:1:1  
Celkem  7:1:1. Usnesení schváleno. 

PZ_29_Odpadové hospodářství: P. Mánek představil PZ IS pro výkon státní správy na úseku 
odpadového hospodářství pro hl. m. Prahu. Jedná se o systém na podporu ohlašovacích 
povinností, zajištění vazby na centrální orgány aj. V diskusi bylo konstatováno, že 
v předloženém záměru není dostatečně zdůvodněna potřeba pořízení nového IS při ukončení 
podpory stávajícího systému na další období. Byla otevřena v obecné rovině otázka postupu 
v situaci, kdy doběhne provozní podpora zavedeného agendového systému. Dále byla 
otevřena otázka zjednodušené šablony pro tvorbu vhodného podkladu pro komisi za účelem 
jednání o provozních otázkách, resp. o návrzích řešení, tj. v situaci, kdy nejde o rozvojový 
projekt.  
Z uvedených důvodů byl PZ_29_Odpadové hospodářství předkladatelem stažen s tím, že 
bude přepracován podle požadavků. INF se rovněž zavázal k navržení a využití zjednodušené 
šablony záměru/tabulky pro projednávání provozních případů souvisejících s VZ a s materiály 
do RHMP.  

Bez usnesení. 
 

3) Projednání aktuálních otázek strategie a architektury - schválení dokumentu digitální strategie: 
O. Felix rekapituloval došlé připomínky od členů komise (D. Vlček) a návrhů na jejich vypořádání 
(od J. Michálka). V diskusi byl vznesen návrh na přejmenování dokumentu na Teze digitální 
strategie HMP, byl zmíněn záměr na další rozpracování formou akčního plánu pro přednostní 
klíčové oblasti. V oblasti aplikací bude řešena vazba na solution mapu. Dále byla diskutována 
souvislost s požadovanou Celoměstskou koncepcí dle zákona o HMP a Statutu.  

Usnesení:  
(a) Komise souhlasí s navrženými úpravami, po jejichž zapracování je považován text za konečnou 
verzi a doporučuje konečnou verzi předložit RHMP ke schválení.  
(b) Komise ukládá předsedovi ve spolupráci s INF zahájit práci na akčním plánu.  

Hlasování na zasedání  5:0:0 (pro:proti:zdržel se).  
Hlasování per rollam*  3:0:1  
Celkem  8:0:1. Usnesení schváleno. 

 

4) Problematika veřejných zakázek v ICT: Tento bod byl zařazen na jednání po dohodě předsedy 
s Mgr. Prchalem (advokát, poradce PRM), který měl připravenou prezentaci pro členy komise. 
S ohledem na omluvu Mgr. Prchala v průběhu jednání (dopravní kalamita) byl předsedou bod 
přeřazen na program příštího jednání. 

5) Různé:  

a) P. Mánek informoval o nabídce fy. Asseco na prezentaci řešení samoobslužného portálu ČSSZ 
členům komise. O. Profant informoval o nabídce na prezentaci fy. IDC k problematice Smart 
Cities pro Komisi pro ICT a Komisi Smart Cities. Dále o nabídce školení k problematice Open 
Source (Servodata, RedHat).  
V diskusi k nabídkám bylo konstatováno, že pro podobné aktivity budou vhodnější podzimní a 
zimní měsíce.   

b) O. Felix se dotázal na další postup v řešení projektů Prague Market a OpenData, na nastavení 
projektových týmů. Zájem o účast v týmu k projektu Sdílená infrastruktura vyjádřil e-mailem 
T. Jílek. INF připraví tabulky s návrhem nominací osob do rolí u klíčových projektů, návrhy 
budou předmětem další diskuse.  

c) P. Mánek informoval o přípravě soutěže na vytvoření mobilní aplikace k problematice 
taxislužby. Tato soutěž je přednostně cílena na studenty a startupy. Soutěž bude dvoukolová 
(1. Soutěž o návrh, 2. Realizace vybraného návrhu nebo kombinace návrhů). V hodnotící 
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komisi by měli být zastoupení i členové Komise pro ICT - členové byli vyzváni k rozmyšlení 
zájmu.  

d) J. Michálek navrhl zveřejňování projednávaných projektových záměrů formou příloh k zápisu 
z jednání komise s cílem lépe informovat veřejnost o její práci. V diskusi bylo konstatováno, 
že Komise pro ICT je poradním orgánem RHMP a řada informací je interních, a že PZ často 
obsahují variantní návrhy a neveřejné informace (před přípravou VZ). Bylo dohodnuto 
pokračování diskuse za účasti dalších členů na příštím jednání.  

 

Zasedání se uskutečnilo od 15:00 hod. do 17:00 hod. 

*Pozn.: Hlasování per rollam - stav k 21.7.2015 

 

Příští jednání komise: Bude upřesněno.  

 

 

Ověření zápisu: 

 Jméno Datum Podpis 

Zapsal Jaroslav Šolc 9.7.2015  
(doplněno 21. 7. 2015) 

 

Schválil Ondřej Felix (předseda)   

 


